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Intervju s prelatom
Opusa Dei

Biskup Javier Echevarría dao je
intervju rimskim novinama “La
Repubblica” u povodu 80.
rođendana Opusa Dei

23.10.2008.

Opus Dei ima 83.000 laika i 1.900
svećenika.Većina ih je u Europi i
Americi, ali 6.600 živi ih u Africi,
Aziji i Australiji. Vraćajući se u
prošlost i gledajući u budućnost,
prelat kaže: "Opus Dei postoji da
podsjeti ljude da Bog postoji te da im
pomogne živjeti evanđelje u



svakidašnjem životu. Kao i prije 80
godina ova je ideja nova i
revolucionarna." Biskup Javier
Echevarría u ljudima današnjice vidi
traganje za „smislom života i nadu da
će otkriti nešto novo i dragocjeno. To
je potraga za transcedentnim u
svijetu od koje mnogi bježe, iako im
je neophodna.“

Šezdesetsedmogodišnjak sitne građe
tjedno igra tenis, sluša Beethovena, a
kad mu vrijeme dopusti, prati
literaturu iz područja teologije,
filozofije, kanonskog prava i povijesti
crkve.

Biskupe Echevarría, Da Vincijev
kod vam je donio dosta publiciteta,
premda je predstavio Opus Dei kao
sumnjivu i tajnovitu udrugu.

“Zar nije onda čudno o toj tajnosti
govoriti na stranicama popularnih
novina? Svaki dan stotine ljudi stupa
s nama u kontakt. Na 
www.opusdei.org postoje dokumenti

https://opusdei.org/


i novosti na 28 jezika. Svatko tko je
upoznao nekog od članova Opusa
Dei, upoznat je s našom odanošću
Kristu. Za nas je transparentnost
pokazivanje Isusove ljubavi u
svakidašnjem životu.“

Jesu li vaši članovi na imućnim i
utjecajnim mjestima u društvu?

“U stvarnosti je većina članova
Opusa Dei srednjeg socijalnog statusa
i moraju naporno raditi da bi na
kraju mjeseca spojili kraj s krajem.
Važno je naglasiti da je bilo koji
pošteni posao put za posvećenje i
približavanje Kristu. Ta duhovna
ideja prilika je za sve slojeve
društva.“

Zar nisu članovi Opusa Dei malo
nestrpljivi u pridobivanju novih
članova?

“Isus je pozvao ljude da ga slijede i
da postanu ribarima ljudi. Apostolat
se ne smije gledati kao vlastita



izgradnja ili izgradnja institucije. Naš
je cilj približiti Isusa mnogim
ljudima, ali poštujući njihovu
slobodu. Opus Dei nema nikakva
drugog cilja osim širenja nauka
Crkve.“

Na što ste danas koncentrirani?

“Naša misija prati potrebe društva u
pojedinom vremenu. Danas je
najveći prioritet obitelj: održavanje
kućanstva, briga za starije,
obrazovanje djece i usklađivanje
roditeljskih obveza. To se odnosi na
formiranje kršćanskih roditelja bez
obzira na to jesu li članovi Opusa Dei
li nisu.“

Pritom mislite čak i na ateiste i
agnostike?

“Mi smo otvoreni za sve, pa čak i za
one koji ne žele prihvatiti da imaju
besmrtnu dušu. Oni su naši prijatelji,
braća i sestre i njima smo na
raspolaganju kao i svim drugima.“



Osamdeset je godina puno. Što je
Opus Dei napravio i što treba
ispraviti?

“Često se sjetim što bi sv. Josemaría
Escrivá rekao, ne iz ponosa ili
bahatosti: Opus Dei se neće morati
prilagođavati promjenjivosti svijeta.
Jer njegov je cilj naučiti sve kako se
posvetiti. S obzirom na to da živimo
u svijetu uvijek ćemo morati imati
oči uprte u nebo i uzdajući se u Oca
koji nas nikad neće ostaviti, koji će
nam uvijek dati ruku pomoći.“

Što ste vi osobno naučili kao
prelat?

“Svaki dan moram učiti kako biti što
ponizniji i kako bolje moliti, kako
služiti svima koje sretnem. Za našeg
Gospodina riječi nisu bajka, već
realnost : „Ako nisi mario za bolesne,
siromašne i neobrazovane, nisi
mario ni za mene.“



Čega se posebno sjećate kod sv.
Josemaríje?

“Najviše me se dojmio njegov humor
i ljubav prema Bogu. Bio je dobar
učitelj i svećenik, svećenik koji se
potpuno posvetio Bogu i drugima.
Puno smo se šalili. Na putovanjima bi
pjevao ljubavne pjesme, iskazujući
tako ljubav prema Bogu. Jednom
nam je rekao da, kad bude umirao,
želi slušati talijanske kancone.“

Brinete se za apostolat u Latinskoj
Americi, Africi i Aziji. Što se tamo
događa?

“Svaki dan slušamo o potrošačkom
mentalitetu, ali nemojmo zaboraviti
da većina ljudi i na Zapadu živi u
teškim uvjetima. Crkva se uvijek
brinula da donese ne samo
blagostanje već i obrazovanje. Na
primjer u peruanskim Andama
članovi Opusa Dei uz pomoć drugih
školuju stanovništvo i upoznaju ga s
održavanjem osobne higijene. U



mnogim državama diljem svijeta
izazov je odgojiti ljude da preuzmu
odgovornost za društvo u kojem
žive.“

Jeste li u Kini?

“Za nas Kina nije nova, kao ni Rusija.
Tamo imamo mnoge članove koji su
diplomati, učitelji i inženjeri. To su
obični građani koji pomažu drugima
da budu shvaćeni i voljeni. Oni ih
također uče o Isusu Kristu. Imamo
obrazovne i socijalne ustanove u
Hong Kongu, Macau i Cantonu.
Svećenici također pomažu u Kini.“

Biskupe Echevarría, postupak
kanonizacije Josemaríje Escrive je
završen, a u tijeku je postupak za
kanonizaciju njegova nasljednika
Álvara del Portilla? Zašto vam je
toliko stalo da imate dosta
svetaca?

“Mi ne želimo svece, već
posvećivanje. Svetost nas dovodi



bliže Bogu koji je ljubav i mir cijeloga
svijeta. Naš cilj nije upirati prstom u
svece govoreći kako su posebni, već
objasniti svim ljudima da se i oni
mogu posvetiti.“
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